

2014

中国统计年鉴

CHINA STATISTICAL YEARBOOK



中华人民共和国国家统计局 编

Compiled by National Bureau of Statistics of China



中国统计出版社
China Statistics Press

中国统计年鉴

CHINA STATISTICAL YEARBOOK

2014

(总第 33 期 No.33)

中华人民共和国国家统计局 编

Compiled by

National Bureau of Statistics of China



中国统计出版社
China Statistics Press

©中国统计出版社 2014

版权所有。未经许可，本书的任何部分不准以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

© 2014 China Statistics Press

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目 (CIP) 数据

中国统计年鉴. 2014: 汉英对照 / 中华人民共和国

国家统计局编. -- 北京: 中国统计出版社, 2014.9

ISBN 978-7-5037-7280-1

I. ①中… II. ①中… III. ①统计资料—中国—

2014—年鉴—汉、英 IV. ① C832-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2014) 第 208742 号

中国统计年鉴—2014

作 者 / 中华人民共和国国家统计局

责任编辑 / 郭 栋 李 冲

E-mail: yearbook@gj.stats.cn

Address: No.57 Yuetan Nanjie, Sanlihe, Beijing 100826

封面设计 / 张 冰

出版发行 / 中国统计出版社

通信地址 / 北京市西城区月坛南街 57 号 邮政编码 / 100826

办公地址 / 北京市丰台区西三环南路甲 6 号

电 话 / (010)63376898、63376907 (发行部)、63376877 (编辑部)

印 刷 / 河北天普润印刷厂

经 销 / 新华书店

开 本 / 890×1240 毫米 1/16

字 数 / 2000 千字

印 张 / 61.25

版 别 / 2014 年 9 月第 1 版

版 次 / 2014 年 9 月第 1 次印刷

定 价 / 498.00 元 Price: 498.00 yuan (RMB)

本书附同版本 CD-ROM 一张, 光盘内容以书面文字为准。

如有印装错误, 本社发行部负责调换。

《中国统计年鉴—2014》

编委会和编辑出版人员

编委会

主 任：马建堂
副 主 任：张为民 徐一帆 谢鸿光 许宪春 李 强 高建华
郑京平 鲜祖德 李晓超 盛来运
编 委：（以姓氏笔画为序）
王 军 王文波 王萍萍 毛有丰 文兼武 龙 玲
叶植材 冯乃林 朱玉利 刘国宁 刘富江 汲凤翔
许剑毅 严建辉 李 莉 吴士辉 宋跃征 张 军
张卫华 张仲梁 张淑英 孟庆欣 赵云城 钟守洋
姚建塘 贺常明 贾 海 贾 楠 夏荣坡 徐 辉
徐晓海 曹志刚 程子林 程学斌 曾玉平 潘 璠

编辑工作 人 员

总 编 辑：盛来运
副 总 编 辑：王文波 钟守洋
编 辑 部 主 任：江明清 叶礼奇
编辑部副主任：卞丽华 张 蕾 石毅华 余竞雄
编 辑 人 员：（以姓氏笔画为序）
丁 勇 于弘文 万忠兵 王 萍 王 智 王青青
巴运红 邓永旭 朱 虹 刘慧平 安新莉 严先溥
杜 燕 李 皎 杨红军 吴 优 张 昕 张延华
张会英 陈淑清 武 央 范小玉 罗卫华 郑学工
孟灿文 侯 锐 宫少军 贾占华 钱春林 殷国俊
栾尽晖 郭 栋 唐 平 陶 全 常文莉 崔如春
崔红艳 阙小清
英 文 翻 译：杜卫群 郭 栋
责 任 编 辑：郭 栋 李 冲
封 面 设 计：张 冰
光 盘 设 计：王立群 刘金成 熊 威 罗 浩

出版发行 工作人员

出 版 部 主 任：孙鲁东
发 行 部 主 任：徐占波

China Statistical Yearbook - 2014

EDITORIAL BOARD AND EDITORIAL STAFF

I. Editorial Board

Chairman: Ma Jiantang

Vice-chairmen: Zhang Weimin Xu Yifan Xie Hongguang Xu Xianchun Li Qiang
Gao Jianhua Zheng Jingping Xian Zude Li Xiaochao Sheng Laiyun

Editorial Board: (in order of number of strokes of the Chinese character of the surname)

Wang Jun Wang Wenbo Wang Pingping Mao Youfeng Wen Jianwu
Long Ling Ye Zhicai Feng Nailin Zhu Yuli Liu Guoning Liu Fujiang
Ji Fengxiang Xu Jianyi Yan Jianhui Li Li Wu Shihui Song Yuezheng
Zhang Jun Zhang Weihua Zhang Zhongliang Zhang Shuying Meng Qingxin
Zhao Yuncheng Zhong Shouyang Yao Jianyong He Changming Jia Hai
Jia Nan Xia Rongpo Xu Hui Xu Xiaohai Cao Zhigang Cheng Zilin
Cheng Xuebin Zeng Yuping Pan Fan

II. Editorial Staff

Editor-in-chief: Sheng Laiyun

Associate Editors-in-chief: Wang Wenbo Zhong Shouyang

Directors of Editorial Department: Jiang Mingqing Ye Liqi

Deputy Directors of Editorial Department: Bian Lihua Zhang Lei Shi Yihua She Jingxiong

Editorial Staff : (in order of the number of strokes of the Chinese character of the surname)

Ding Yong Yu Hongwen Wan Zhongbing Wang Ping Wang Zhi Wang Qingqing
Ba Yunhong Deng Yongxu Zhu Hong Liu Huiping An Xinli Yan Xianpu Du Yan
Li Jiao Yang Hongjun Wu You Zhang Xin Zhang Yanhua Zhang Huiying Chen Shuqing
Wu Yang Fan Xiaoyu Luo Weihua Zheng Xuegong Meng Canwen Hou Rui
Gong Shaojun Jia Zhanhua Qian Chunlin Yin Guojun Luan Jinhui Guo Dong Tang Ping
Tao Quan Chang Wenli Cui Ruchun Cui Hongyan Que Xiaoqing

English Translators: Du Weiqun Guo Dong

Coordinators: Guo Dong Li Chong

Cover Designer: Zhang Bing

CD-ROM Designer: Wang Liquan Liu Jincheng Xiong Wei Luo Hao

III. Publishing and Distribution Staff

Director of Publishing Department: Sun Ludong

Director of Distribution Department: Xu Zhanbo

编者说明

一、《中国统计年鉴—2014》系统收录了全国和各省、自治区、直辖市 2013 年经济、社会各方面的统计数据,以及多个重要历史年份和近年全国主要统计数据,是一部全面反映中华人民共和国经济和社会发展情况的资料性年刊。因 2013 年为全国经济普查年份,除注明外 2013 年均采用快报数据。

二、本年鉴正文内容分为 27 个篇章,即: 1.综合;2.人口;3.国民经济核算;4.就业和工资;5.价格;6.人民生活;7.财政;8.资源和环境;9.能源;10.固定资产投资;11.对外经济贸易;12.农业;13.工业;14.建筑业;15.房地产;16.批发和零售业;17.住宿、餐饮业和旅游;18.运输和邮电;19.金融业;20.科学技术;21.教育;22.卫生和社会服务;23.文化和体育;24.公共管理、社会保障和社会组织;25.城市、农村和区域发展;26.香港特别行政区主要社会经济指标;27.澳门特别行政区主要社会经济指标;同时附录两个篇章:台湾省主要社会经济指标;国际主要社会经济指标。

为方便读者使用,各篇章前设有《简要说明》,对本篇章的主要内容、资料来源、统计范围、统计方法以及历史变动情况予以简要概述。篇末附有《主要统计指标解释》。

三、本年鉴所涉及的全国性统计数据,除行政区划、土地面积和森林资源及特殊注明外,均未包括香港、澳门特别行政区和台湾省数据。根据中华人民共和国“香港特别行政区基本法”和“澳门特别行政区基本法”的有关原则,香港、澳门与内地是相对独立的统计区域,依据各自不同的统计制度和法律规定,独立进行统计工作,本年鉴中有关统计资料分别由香港特别行政区政府统计处、澳门特别行政区政府统计暨普查局提供,国家统计局进行编辑。

四、本年鉴所涉及东部、中部、西部和东北地区的具体划分为:

东部地区:有 10 个省(市),包括北京、天津、河北、上海、江苏、浙江、福建、山东、广东和海南。

中部地区:有 6 个省,包括山西、安徽、江西、河南、湖北和湖南。

西部地区:有 12 个省(区、市),包括内蒙古、广西、重庆、四川、贵州、云南、西藏、陕西、甘肃、青海、宁夏和新疆。

东北地区:有 3 个省,包括辽宁、吉林和黑龙江。

五、本年鉴所使用的度量衡单位均采用国际统一标准计量单位,并统一使用最新颁布实施的产品目录。

六、本年鉴中涉及到的历史数据,均以最新出版的本年鉴数据为准;本年鉴中部分数据合计数或相对数由于单位取舍不同而产生的计算误差,均未做机械调整。

七、符号使用说明:年鉴各表中的“空格”表示该项统计指标数据不足本表最小单位数、数据不详或无该项数据;“#”表示其中的主要项;“*”或“①”表示本表下有注解。香港及澳门部分的符号使用方法具体见其篇章说明。

八、与 2013 年版《中国统计年鉴》相比较,本年鉴在篇章结构和内容上主要做了如下修订:将原“就业人员和工资”篇章名称改为“就业和工资”;原“价格指数”篇章名称改为“价格”;将房地产相关内容从“固定资产投资”篇中拆分出来,增设“房地产”篇;将“教育和科技”篇章分开设“教育”和“科学技术”两个篇章;将“城市概况”篇章改为“城市、农村和区域发展”篇,相应增加或调整反映农村建设和区域发展的内容。根据新的行业分类标准,将原“公共管理、社会保障及其他”改为“公共管理、社会保障和社会组织”;将附录二“我国经济、社会统计指标同世界主要国家和地区比较”改为“国际主要社会经济指标”;并总体遵循“综合+人口+经济+社会+区域”的原则,调整部分篇章顺序;根据最新统计制度报表制度对个别专业内容及相关统计指标进行了调整,增加反映经济转型升级的统计指标;行业分类除核算、能源、价格等专业及注明以外均采用 2011 年版行业分类标准。

EDITOR'S NOTES

I. *China Statistical Yearbook 2014* is an annual statistical publication, which reflects comprehensively the economic and social development of China. It covers data for 2013 and key statistical data in recent years and some historically important years at the national level and the local levels of province, autonomous region and municipality directly under the Central Government. Data of 2013 are preliminary data except notified specially for Economic Census in 2013.

II. The Yearbook contains twenty-seven chapters : 1. General Survey; 2. Population; 3. National Accounts; 4. Employment and Wages; 5. Prices; 6. People's Living Conditions; 7. Government Finance; 8. Resources and Environment; 9. Energy; 10. Investment in Fixed Assets; 11. Foreign Trade and Economic Cooperation; 12. Agriculture; 13. Industry; 14. Construction; 15. Real Estate; 16. Wholesale and Retail Trades; 17. Hotels, Catering Services and Tourism; 18. Transport, Postal and Telecommunication Services; 19. Financial Intermediation; 20. Science and Technology; 21. Education; 22. Public Health and Social Services; 23. Culture and Sports; 24. Public Management, Social Security and Social Organizations; 25. Urban, Rural and Regional Development; 26. Main Social and Economic Indicators of Hong Kong Special Administrative Region (SAR); 27. Main Social and Economic Indicators of Macao Special Administrative Region (SAR). Two chapters listed as Appendices are Main Social and Economic Indicators of Taiwan Province and Main Social and Economic Indicators of Other Countries/Regions.

To facilitate readers, the Brief Introduction at the beginning of each chapter provides a summary of the main contents of the chapter, data sources, statistical scope, statistical methods and historical changes. At the end of each chapter, Explanatory Notes on Main Statistical Indicators are included.

III. The national data in this book do not include those of the Hong Kong Special Administrative Region, the Macao Special Administrative Region and Taiwan Province, except for the divisions of administrative areas, the area of the national territory and forest resources and otherwise specified. In accordance with the principles set down in the *Basic Law of Hong Kong Special Administrative Region*, and the *Basic Law of Macao Special Administrative Region*, statistically Hong Kong, Macao and the mainland of China are three mutually independent regions, each following its own and different statistical systems and legal provisions in conducting statistical operations independently. Statistics on the Hong Kong Special Administrative Region and the Macao Special Administrative Region as included in this yearbook are provided by the Census and Statistics Department of the Government of Hong Kong Special Administrative Region and the Statistics and Census Service of the Government of Macao Special Administrative Region respectively; and are edited by the National Bureau of Statistics.

IV. Eastern region, central region, western region and northeastern region in the Yearbook are divided as following:

Eastern 10 provinces (municipalities) include: Beijing, Tianjin, Hebei, Shanghai, Jiangsu, Zhejiang, Fujian, Shandong, Guangdong and Hainan;

Central 6 provinces include: Shanxi, Anhui, Jiangxi, Henan, Hubei and Hunan;

Western 12 provinces (autonomous regions and municipalities) include: Inner Mongolia, Guangxi, Chongqing, Sichuan, Guizhou, Yunnan, Tibet, Shaanxi, Gansu, Qinghai, Ningxia and Xinjiang;

Northeastern 3 provinces include: Liaoning, Jilin and Heilongjiang.

V. The units of measurement used in the Yearbook are internationally standard measurement units, and newly published and implemented Product Categories are uniformly used.

VI. Please refer to the newly published version of the Yearbook for updated historical data. Statistical discrepancies on totals and relative figures due to rounding are not adjusted in the Yearbook.

VII. Notations used in the Yearbook: (blank space) indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table, or data are unknown, or are not available; “#” indicates a major breakdown of the total; and “*” or “①” indicates footnotes at the end of the table. About the notations in the chapters of Hong Kong SAR and Macao SAR, please refer to the brief introduction in relevant chapters.

VIII. In comparison with *China Statistical Yearbook 2013*, following revisions have been made in this new version in terms of the statistical contents and in editing: The Chinese name of "Employment and Wages" is changed. The original chapter of "Price Indices" is changed with "Prices"; the tables about housing and real estate are taken out of the chapter of "Investment in Fixed Assets" and formed a new chapter of "Real Estate"; the chapter of "Education, Science and Technology" is separated into two chapters of "Education" and "Science and Technology"; and the chapter of "General Survey of Cities" is changed with "Urban, Rural and Regional Development" so as to include data about rural and regional development. On the basis of the new version of industrial classifications, the chapter of "Public Management, Social Security and Others" is changed with "Public Management, Social Security and Social Organizations"; and Appendix II "A Comparison of Indicators of Economy and Society Among the People's Republic of China and Other Countries/Regions" is changed with "Main International Social and Economic Indicators". Following the principle of general, population, economy, society and regional development, the sequence of some chapters is readjusted. According to the new statistical report system, a few contents and indicators are readjusted in order to accommodate statistics about economic transformation and upgrading. The 2011's edition of standard industrial classifications is applied in this Yearbook unless these professionals of national accounting, energy, prices and otherwise specified.

目 录

CONTENTS

一、综合

General Survey

简要说明	
Brief Introduction	
1-1 全国行政区划 (2013 年底)	3
Divisions of Administrative Areas in China (End of 2013)	
1-2 国民经济和社会发展总量与速度指标	4
Principal Aggregate Indicators on National Economic and Social Development and Growth Rates	
1-3 国民经济和社会发展结构指标	12
Composition Indicators on National Economic and Social Development	
1-4 国民经济和社会发展比例和效益指标	16
Indicators on National Economic and Social Development	
主要统计指标解释	18
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

二、人口

Population

简要说明	
Brief Introduction	
2-1 人口数及构成	25
Population and Its Composition	
2-2 人口出生率、死亡率和自然增长率	26
Birth Rate, Death Rate and Natural Growth Rate of Population	
2-3 流动人口数	26
Floating Population	
2-4 人口年龄结构和抚养比	27
Age Composition and Dependency Ratio of Population	
2-5 分地区年末人口数	28
Population at Year-end by Region	
2-6 分地区年末城镇人口比重	29
Proportion of Urban Population at Year-end by Region	



2-7	分地区人口的城乡构成和出生率、死亡率、自然增长率 (2013 年)	30
	Total Population by Urban and Rural Residence and Birth Rate, Death Rate, Natural Growth Rate by Region (2013)	
2-8	按年龄和性别分人口数 (2013 年)	31
	Population by Age and Sex (2013)	
2-9	分地区户数、人口数、性别比和户规模 (2013 年)	32
	Household, Population, Sex Ratio and Household Size by Region (2013)	
2-10	分地区分性别、户口登记状况的人口(2013 年)	34
	Population by Sex, Household Registration Status and Region (2013)	
2-11	分地区人口年龄构成和抚养比 (2013 年)	36
	Age Composition and Dependency Ratio of Population by Region (2013)	
2-12	分地区按性别和婚姻状况分的人口(2013 年)	37
	Population by Sex, Marital Status and Region (2013)	
2-13	分地区按性别和受教育程度分的人口 (2013 年)	39
	Population by Sex, Educational Attainment and Region (2013)	
2-14	分地区按性别分的 15 岁及以上文盲人口 (2013 年)	41
	Illiterate Population Aged 15 and Over by Sex and Region (2013)	
2-15	分地区按家庭户规模分的户数 (2013 年)	42
	Family Households by Size and Region (2013)	
2-16	育龄妇女分年龄、孩次的生育状况(2012 年 11 月 1 日至 2013 年 10 月 31 日)	43
	Age-specific Fertility Rate of Childbearing Women by Age of Mother and Birth Order (2012.11.1-2013.10.31)	
	主要统计指标解释	44
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

三、国民经济核算

National Accounts

	简要说明	
	Brief Introduction	
3-1	国内生产总值	50
	Gross Domestic Product	
3-2	国内生产总值构成	51
	Composition of Gross Domestic Product	
3-3	不变价国内生产总值	52
	Gross Domestic Product at Constant Prices	
3-4	国内生产总值指数(上年=100)	53
	Indices of Gross Domestic Product(preceding year=100)	
3-5	国内生产总值指数(1978 年=100)	54
	Indices of Gross Domestic Product(year of 1978=100)	
3-6	第三产业增加值	55
	Value-added of the Tertiary Industry	
3-7	第三产业增加值构成	56
	Composition of Value-added of the Tertiary Industry	
3-8	第三产业不变价增加值	57
	Value-added of the Tertiary Industry at Constant Prices	
3-9	第三产业增加值指数(上年=100)	58
	Indices of Value-added of the Tertiary Industry(preceding year=100)	
3-10	第三产业增加值指数(1978 年=100)	59
	Indices of Value-added of the Tertiary Industry(year of 1978=100)	
3-11	分行业增加值	60
	Value-added by Sector	

3-12	三次产业贡献率.....	61
	Share of the Contributions of the Three Strata of Industry to the Increase of the GDP	
3-13	三次产业对国内生产总值增长的拉动.....	61
	Contribution of the Three Strata of Industry to GDP Growth	
3-14	地区生产总值和指数.....	62
	Gross Regional Product and Indices	
3-15	人均地区生产总值和指数.....	63
	Per Capita Gross Regional Product and Indices	
3-16	按三次产业分地区生产总值 (2013 年).....	64
	Gross Regional Product by Three Strata of Industry (2013)	
3-17	地区生产总值收入法构成项目 (2012 年).....	67
	Income Approach Components of Gross Regional Product (2012)	
3-18	支出法国内生产总值.....	68
	Gross Domestic Product by Expenditure Approach	
3-19	支出法国内生产总值及构成.....	69
	Components of Gross Domestic Product by Expenditure Approach	
3-20	支出法地区生产总值 (2013 年).....	70
	Gross Regional Product by Expenditure Approach (2013)	
3-21	分地区资本形成总额及构成 (2013 年).....	71
	Gross Capital Formation and Its Composition by Region (2013)	
3-22	分地区最终消费支出及构成 (2013 年).....	72
	Final Consumption Expenditure and Its Composition by Region (2013)	
3-23	居民消费水平.....	73
	Household Consumption Expenditure	
3-24	三大需求对国内生产总值增长的贡献率和拉动.....	73
	Contribution Share and Contribution of the Three Components of GDP to the Growth of GDP	
3-25	分地区居民消费水平 (2013 年).....	74
	Household Consumption Expenditure by Region (2013)	
3-26	资金流量表 (实物交易, 2012 年).....	75
	Flow of Funds Accounts (Physical Transaction, 2012)	
3-27	资金流量表 (金融交易, 2012 年).....	77
	Flow of Funds Accounts (Financial Transaction, 2012)	
3-28	国际收支平衡表 (2013 年).....	79
	Balance of Payments (2013)	
	主要统计指标解释.....	80
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

四、就业和工资

Employment and Wages

	简要说明	
	Brief Introduction	
4-1	就业基本情况.....	89
	Employment	
4-2	按城乡分就业人员数 (年底数).....	90
	Number of Employed Persons at Year-end in Urban and Rural Areas	
4-3	按三次产业分就业人员数 (年底数).....	91
	Number of Employed Persons at Year-end by Three Strata of Industry	
4-4	按登记注册类型和行业分城镇单位就业人员数 (2013 年底).....	92
	Number of Employed Persons in Urban Units at Year-end by Status of Registration and Sector in Detail (2013)	

4-5	按行业分城镇单位就业人员数(年底数).....	93
	Number of Employed Persons in Urban Units at Year-end by Sector	
4-6	分地区按行业分私营企业和个体就业人数(2013 年底).....	96
	Number of Engaged Persons in Private Enterprises and Self-employed Individuals at Year-end by Sector and Region (2013)	
4-7	分地区按行业分城镇私营企业和个体就业人数(2013 年底).....	97
	Number of Engaged Persons in Urban Private Enterprises and Self-employed Individuals at Year-end by Sector and Region (2013)	
4-8	分地区私营企业就业人数(2013 年底).....	98
	Number of Engaged Persons in Private Enterprises at Year-end by Region (2013)	
4-9	分地区个体就业人数(2013 年底).....	99
	Number of Self-employed Individuals at Year-end by Region (2013)	
4-10	城镇单位就业人员工资总额和指数.....	100
	Total Wage Bill of Employed Persons in Urban Units and Related Indices	
4-11	城镇单位就业人员平均工资和指数.....	101
	Average Wage of Employed Persons in Urban Units and Related Indices	
4-12	按登记注册类型分城镇单位就业人员平均工资.....	103
	Average Wage of Employed Persons in Urban Units by Status of Registration	
4-13	按行业分城镇单位就业人员工资总额.....	104
	Total Wage Bill of Employed Persons in Urban Units by Sector	
4-14	按登记注册类型和行业分城镇单位就业人员平均工资 (2013 年).....	107
	Average Wage of Employed Persons in Urban Units by Status of Registration and Sector in Detail (2013)	
4-15	按行业分城镇单位就业人员平均工资.....	108
	Average Wage of Employed Persons in Urban Units by Sector	
4-16	分地区按行业分城镇私营单位就业人员平均工资(2013 年).....	111
	Average Wage of Employed Persons in Urban Private Units by Sector and Region (2013)	
4-17	分地区城镇登记失业人员及失业率.....	114
	Registered Unemployed Persons and Unemployment Rate in Urban Area by Region	
	主要统计指标解释.....	115
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

五、价 格

Prices

简要说明

Brief Introduction

5-1	各种价格指数.....	123
	Price Indices	
5-2	各种价格定基指数.....	123
	Fixed-base Price Indices	
5-3	居民消费价格分类指数 (2013 年).....	124
	Consumer Price Indices by Category (2013)	
5-4	商品零售价格分类指数 (2013 年).....	126
	Retail Price Indices by Category (2013)	
5-5	分地区居民消费价格指数和商品零售价格指数.....	127
	Consumer Price Indices and Retail Price Indices by Region	
5-6	分地区居民消费价格分类指数.....	128
	Consumer Price Indices by Category and Region	
5-7	分地区商品零售价格分类指数.....	136
	Retail Price Indices by Category of Commodities by Region	

5-8	分地区农业生产资料价格分类指数	139
	Price Indices for Means of Agricultural Production by Category and Region	
5-9	农产品生产者价格指数	141
	Producer Price Indices for Farm Products	
5-10	分地区农产品生产者价格指数	142
	Producer Price Indices for Farm Products by Region	
5-11	按工业行业分工业生产者出厂价格指数	143
	Producer Price Indices for Industrial Products by Sector	
5-12	分地区工业生产者出厂价格指数	144
	Producer Price Indices for Industrial Products by Region	
5-13	工业生产者出厂价格分类指数	145
	Producer Price Indices for Industrial Products by Category	
5-14	工业生产者购进价格指数	145
	Purchasing Price Indices for Industrial Producers	
5-15	固定资产投资价格指数	146
	Price Index for Investment in Fixed Assets	
5-16	分地区固定资产投资价格指数	147
	Price Indices for Investment in Fixed Assets by Region	
5-17	建筑安装工程价格指数	148
	Price Indices of Construction and Installment	
5-18	进出口商品价格指数	148
	Price Indices of Imports and Exports of Commodity	
5-19	分行业进出口商品价格指数	149
	Price Index Number of Commodity Imports and Exports by Industry	
	主要统计指标解释	150
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

六、人民生活

People's Living Conditions

简要说明

Brief Introduction

6-1	全国居民人均收支情况	156
	Per Capita Income and Consumption Expenditure Nationwide	
6-2	全国居民人均主要食品消费量	157
	Per Capita Consumption of Major Foods Nationwide	
6-3	全国居民平均每百户年末主要耐用消费品拥有量	157
	Main Durable Goods Owned Per 100 Households Nationwide	
6-4	城乡居民人均收入及恩格尔系数	158
	Per Capita Income and Engel's Coefficient of Urban and Rural Households	
6-5	城镇居民人均收入与支出	159
	Per Capita Income and Expenditure of Urban Households	
6-6	东、中、西部及东北地区城镇居民人均可支配收入	160
	Per Capita Disposable Income of Urban Households in Eastern, Central, Western and Northeastern Regions	
6-7	按收入五等份分组的城镇居民人均可支配收入	161
	Per Capita Disposable Income of Urban Households by Income Quintile	
6-8	城镇居民人均购买主要食品数量	162

	Per Capita Purchases of Major Foods of Urban Households	
6-9	城镇居民平均每百户年末主要耐用消费品拥有量	162
	Ownership of Major Durable Consumer Goods Per 100 Urban Households at Year-end	
6-10	农村居民家庭基本情况	163
	Basic Conditions of Rural Households	
6-11	农村居民按人均纯收入分组的户数占调查户比重	164
	Percentage of Rural Households Grouped by Per Capita Net Income	
6-12	农村居民人均收入与支出	165
	Per Capita Income and Consumption Expenditure of Rural Households	
6-13	东、中、西部及东北地区农村居民人均纯收入	166
	Per Capita Net Income of Rural Households in Eastern, Central, Western and Northeastern Regions	
6-14	按收入五等份分组的农村居民人均纯收入	167
	Per Capita Net Income of Rural Households by Income Quintile	
6-15	农村居民人均主要食品消费量	168
	Per Capita Consumption of Major Foods by Rural Households	
6-16	农村居民平均每百户年末主要耐用消费品拥有量	168
	Number of Durable Consumer Goods Owned Per 100 Rural Households at Year-end	
6-17	城乡新建住宅面积和居民住房情况	169
	Floor Space of Newly Built Residential Buildings and Housing Conditions of Urban and Rural Residents	
6-18	农村居民家庭住房情况	169
	Housing Conditions of Rural Households	
6-19	农村贫困状况	170
	Poverty Conditions in Rural Areas	
6-20	分地区全体居民人均收支情况(2013 年)	171
	Per Capita Income and Consumption Expenditure of Nationwide by Region(2013)	
6-21	分地区城镇居民人均可支配收入	172
	Per Capita Disposable Income of Urban Households by Region	
6-22	分地区城镇居民人均收入来源 (2013 年)	173
	Per Capita Income of Urban Households by Sources and Region (2013)	
6-23	分地区城镇居民人均现金消费支出	174
	Per Capita Cash Consumption Expenditure of Urban Households by Region	
6-24	分地区城镇居民人均现金消费支出 (2013 年)	175
	Per Capita Cash Consumption Expenditure of Urban Households by Region (2013)	
6-25	分地区农村居民人均纯收入	176
	Per Capita Net Income of Rural Households by Region	
6-26	分地区按来源分农村居民人均纯收入 (2013 年)	177
	Per Capita Net Income of Rural Households by Sources and Region (2013)	
6-27	分地区农村居民人均消费支出	178
	Per Capita Consumption Expenditure of Rural Households by Region	
6-28	分地区农村居民人均消费支出 (2013 年)	179
	Per Capita Consumption Expenditure of Rural Households by Region (2013)	
6-29	分地区农村居民人均现金消费支出	180
	Per Capita Cash Consumption Expenditure of Rural Households by Region	
6-30	分地区农村居民人均现金消费支出 (2013 年)	181
	Per Capita Cash Consumption Expenditure of Rural Households by Region (2013)	
	主要统计指标解释	182
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

七、财 政 Government Finance

	简要说明	
	Brief Introduction	
7-1	公共财政收支总额及增长速度	190
	Public Government Revenue and Expenditure and Their Increase Rates	
7-2	中央和地方公共财政主要收入项目 (2013 年)	191
	Main Items of Public Government Revenue of the Central and Local Governments (2013)	
7-3	中央和地方公共财政主要支出项目 (2013 年)	192
	Main Items of Public Government Expenditure of Central and Local Governments (2013)	
7-4	各项税收	193
	Taxes	
7-5	分地区公共财政收入 (2013 年)	194
	Public Government Revenue by Region (2013)	
7-6	分地区公共财政支出 (2013 年)	197
	Public Government Expenditure by Region (2013)	
7-7	中央财政债务余额情况	200
	Outstanding of Debts of Central Government	
7-8	外债余额	200
	Outstanding of External Debts	
7-9	外债风险指标	201
	Risk Indicators on External Debts	
7-10	全国政府性基金收入决算表(2013 年)	202
	Final Accounts for Revenue of Government Funds (2013)	
7-11	全国政府性基金支出决算表(2013 年)	203
	Final Accounts for Expenditure of Government Funds (2013)	
7-12	全国国有资本经营收入决算表(2013 年)	204
	Final Accounts of Operation Revenue of State-owned Capital (2013)	
7-13	全国国有资本经营支出决算表(2013 年)	205
	Final Accounts for Operation Expenditure of State-owned Capital (2013)	
	主要统计指标解释	206
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

八、资源和环境 Resources and Environment

	简要说明	
	Brief Introduction	
8-1	土地状况	211
	Land Characteristics	
8-2	主要河流基本情况	211
	Major Rivers	
8-3	河流流域面积	212
	Drainage Area of Rivers	
8-4	主要矿产基础储量	213
	Ensured Reserves of Major Minerals	
8-5	分地区主要能源、黑色金属矿产基础储量 (2013 年)	214
	Ensured Reserves of Major Energy and Ferrous Metals by Region (2013)	
8-6	分地区主要有色金属、非金属矿产基础储量 (2013 年)	215



	Ensured Reserves of Major Non-ferrous Metals and Non-metal Minerals by Region (2013)	
8-7	主要城市平均气温(2013 年)	216
	Monthly Average Temperature of Major Cities (2013)	
8-8	主要城市平均相对湿度 (2013 年)	217
	Average Relative Humidity of Major Cities (2013)	
8-9	主要城市降水量 (2013 年)	218
	Monthly Precipitation of Major Cities (2013)	
8-10	主要城市日照时数 (2013 年)	219
	Monthly Sunshine Hours of Major Cities (2013)	
8-11	水资源情况	220
	Water Resources	
8-12	供水用水情况	221
	Water Supply and Water Use	
8-13	分地区废水中主要污染物排放情况 (2013 年)	222
	Main Pollutant Emission in Waste Water by Region (2013)	
8-14	主要城市废水中主要污染物排放情况 (2013 年)	224
	Main Pollutant Emission in Waste Water in Main Cities (2013)	
8-15	分地区废气中主要污染物排放情况 (2013 年)	225
	Main Pollutant Emission in Waste Gas by Region (2013)	
8-16	主要城市废气中主要污染物排放情况 (2013 年)	226
	Main Pollutant Emission in Waste Gas in Main Cities (2013)	
8-17	分地区固体废物处理利用情况 (2013 年)	227
	Disposal and Utilization of Industrial Solid Wastes by Region (2013)	
8-18	主要城市固体废物处理利用情况(2013 年)	228
	Disposal and Utilization of Industrial Solid Wastes in Main Cities (2013)	
8-19	环保重点城市空气质量情况 (2013 年)	229
	Ambient Air Quality in Key Cities of Environmental Protection (2013)	
8-20	分地区城市生活垃圾清运和处理情况 (2013 年)	230
	Collection, Transport and Disposal of Consumption Wastes in Cities by Region (2013)	
8-21	环保重点城市道路交通噪声监测情况 (2013 年)	232
	Monitoring of Urban Road Traffic Noise in Key Cities of Environmental Protection (2013)	
8-22	环保重点城市区域环境噪声监测情况 (2013 年)	233
	Monitoring of Urban Environment Noise in Key Cities of Environmental Protection (2013)	
8-23	分地区土地利用情况 (2008 年)	234
	Land Use by Region (2008)	
8-24	分地区森林资源情况	235
	Forest Resources by Region	
8-25	造林面积	236
	Area of Afforestation	
8-26	分地区草原建设利用情况(2013 年)	237
	Grassland Construction and Utilization by Region (2013)	
8-27	分地区湿地面积	238
	Area of Wetlands by Region	
8-28	分地区自然保护基本情况 (2013 年)	239
	Basic Situation of Natural Protection by Region (2013)	
8-29	分地区自然灾害损失情况(2013 年)	240
	Loss Caused by Natural Disasters by Region (2013)	
8-30	地质灾害及防治情况	242
	Geological Disasters and Prevention and Cure	
8-31	森林火灾情况(2013 年)	243

	Forest Fires (2013)	
8-32	林业有害生物防治情况	244
	Prevention of Forest Biological Disasters	
8-33	突发环境事件情况(2013 年)	246
	Environmental Emergencies (2013)	
8-34	地震灾害情况	247
	Earthquake Disasters	
8-35	主要海洋灾害情况 (2013 年)	247
	Major Marine Disasters (2013)	
8-36	全海域未达到第一类海水水质标准的海域面积(2013 年)	248
	Sea Area with Water Quality Not Reaching Standard of Grade 1 (2013)	
8-37	环境污染治理投资	248
	Investment in the Treatment of Environmental Pollution	
8-38	工业污染治理投资完成情况	249
	Investment Completed in the Treatment of Industrial Pollution	
8-39	林业投资资金来源情况(2013 年)	250
	Sources of Funds of Forestry Investment (2013)	
8-40	林业投资完成情况(2013 年)	251
	Forestry Investment Completed (2013)	
	主要统计指标解释	252
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

九、能 源

Energy

	简要说明	
	Brief Introduction	
9-1	能源生产总量及构成	261
	Total Production of Energy and Its Composition	
9-2	能源消费总量及构成	261
	Total Consumption of Energy and Its Composition	
9-3	综合能源平衡表	262
	Overall Energy Balance Sheet	
9-4	石油平衡表	263
	Petroleum Balance Sheet	
9-5	煤炭平衡表	264
	Coal Balance Sheet	
9-6	电力平衡表	264
	Electricity Balance Sheet	
9-7	能源生产弹性系数	265
	Elasticity Ratio of Energy Production	
9-8	能源消费弹性系数	265
	Elasticity Ratio of Energy Consumption	
9-9	按行业分能源消费量 (2012 年)	266
	Consumption of Energy by Sector (2012)	
9-10	能源加工转换效率	268
	Efficiency of Energy Conversion	
9-11	平均每天能源消费量	268
	Average Daily Energy Consumption by Type of Energy	
9-12	生活能源消费量	269

	Average Annual Energy Consumption for Households	
9-13	人均生活能源消费量	269
	Annual per Capita Energy Consumption of Households	
9-14	分地区电力消费量	270
	Electricity Consumption by Region	
9-15	发电装机容量	271
	Installed Capacity of Power Generation	
9-16	平均每万元国内生产总值能源消费量	272
	Energy Intensity by GDP	
	主要统计指标解释	273
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

十、固定资产投资

Investment in Fixed Assets

	简要说明	
	Brief Introduction	
10-1	全社会固定资产投资主要指标	278
	Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country	
10-2	全社会固定资产投资和全社会住宅投资	279
	Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country and Total Investment in Residential Buildings in the Whole Country	
10-3	分地区按登记注册类型分全社会固定资产投资(2013 年)	280
	Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country by Status of Registration and Region (2013)	
10-4	全社会固定资产投资实际到位资金和按构成分固定资产投资	282
	Actual Funds for Investment and Structure of Investment in Fixed Assets in the Whole Country	
10-5	全社会固定资产投资实际到位资金	283
	Actual Funds for Investment in Fixed Assets in the Whole Country	
10-6	按主要行业分的全社会固定资产投资	284
	Total Investment in Fixed Assets in the Whole Country by Sector	
10-7	全社会房屋施工、竣工面积和价值	287
	Value and Floor Space of Buildings under Construction and Completed in the Whole Country	
10-8	固定资产投资(不含农户)实际到位资金和按隶属关系分固定资产投资(不含农户)	288
	Investment in Fixed Assets (Excluding Rural Households) by Sources of Actual Funds and by Jurisdiction of Management	
10-9	按构成和建设性质分固定资产投资(不含农户)	289
	Investment in Fixed Assets (Excluding Rural Households) by Composition of Funds and Type of Construction	
10-10	各行业按建设性质和构成分固定资产投资(不含农户)(2013 年)	290
	Investment in Fixed Assets (Excluding Rural Households) by Sector, Type of Construction and Composition of Funds (2013)	
10-11	各行业按隶属关系、登记注册类型和控股情况分固定资产投资(不含农户)(2013 年)	294
	Investment in Fixed Assets(Excluding Rural Households) by Sector, Jurisdiction of Management, Registration Status and Holding Type (2013)	
10-12	固定资产投资(不含农户)各行业实际到位资金和新增固定资产 (2013 年)	298
	Actual Funds for Investment and Newly Increased Fixed Assets (Excluding Rural Households) by Sector (2013)	
10-13	按行业分固定资产投资(不含农户)	302
	Investment in Fixed Assets (Excluding Rural Households) by Sector	
10-14	按项目规模分固定资产投资(不含农户)	305
	Investment in Fixed Assets (Excluding Rural Households) by Size of Construction	
10-15	能源工业固定资产投资(不含农户)	306